

TOM 51

NR 1

2023

STUDIA

# POLITYCZNE



Instytut Studiów Politycznych  
Polskiej Akademii Nauk

## SPIS TREŚCI

Od redaktora .....	9
--------------------	---

### **Instytucje polityczne**

Agnieszka Vetulani-Cęgiel, Krzysztof Jasiński, <i>Deinstytucjonalizacja w obszarze pomocy społecznej. Uwarunkowania, założenia i ewaluacja polityki w Unii Europejskiej</i> .....	11
--	----

Mikołaj Rakusa-Suszczewski, <i>Deinstytucjonalizacja jako ruch społeczny</i> .....	35
--	----

### **Myśl polityczna**

Dorota Sepczyńska, <i>Młody Abramowski o metodzie agitacji. Rekonstrukcja i interpretacja</i> .....	63
---	----

Damian Winczewski, <i>Alexandre Kojève – filozoficzny jakobin czy nowoczesny bonapartysta?</i> .....	85
--	----

### **Stosunki międzynarodowe**

Ewelina Waśko-Owsiejczuk, <i>U.S. National Interests and Strategic Objectives Pursued in Iraq at the Beginning of the Twenty First Century</i> .....	113
--	-----

### **Gospodarka**

Agnieszka Orzelska-Stączek, <i>Fundusz Inwestycyjny Inicjatywy Trójmorza: geneza i etapy rozwoju</i> .....	133
--	-----

### **Spółeczeństwo**

Krzysztof Jasiewicz, <i>Wokół rzeczy ostatecznych. Obyczaje funeralne sowieckich elit partyjnych</i> .....	151
--	-----

## Historia najnowsza

- Bartłomiej Krzysztan, *O polskiej historiografii ludobójstwa Ormian. Perspektywa krytyczna w świetle międzynarodowego stanu badań. Część I* ..... 175
- Sławomir Poleszak, *Ludzie i metody. Rozbijanie podziemia niepodległościowego w Lubartowskiem (lipiec 1944 – kwiecień 1947)* ..... 195
- Roman Drozd, *Dzieje Muzeum Kultury Łemkowskiej w Zyndranowej i jego rola w zachowaniu i propagowaniu kultury łemkowskiej* ..... 227

## Artykuły recenzyjne, recenzje, omówienia

- Marcin Składanowski, *Bezpieczeństwo narodowe Rosji w neoeurazjatyzmie Aleksandra Dugina na tle współczesnej rosyjskiej debaty politycznej i akademickiej (Amadeusz Szmigiel)* ..... 253

## Noty o książkach

- Hiroaki Kuromiya, *Stalin, Japan, and the Struggle for Supremacy over China, 1894–1945* (Wojciech Materski) ... 261
- Pisma zebrane Włodzimierza Bączkowskiego*, oprac. Wojciech Konończuk, t. I: *Rosja wczoraj i dziś. Studium historyczno-polityczne*; t. II: *Frontem do historii. Pisma prometejskie*; t. III: *Istota siły i słabości rosyjskiej. Pisma o Rosji* (Wojciech Materski) ..... 264

## CONTENTS

Editorial .....	9
-----------------	---

### **Political institutions**

Agnieszka Vetulani-Cęgiel, Krzysztof Jasiński, <i>Deinstitutionalisation in the Area of Social Assistance: Conditions, Assumptions and Evaluation of Policy in the European Union</i> .....	11
Mikołaj Rakusa-Suszczewski, <i>Deinstitutionalisation as a Social Movement</i> .....	35

### **Political thought**

Dorota Sepczyńska, <i>Young Abramowski about the Method of Agitation: Reconstruction and Interpretation</i> .....	63
Damian Winczewski, <i>Alexandre Kojève: A Philosophical Jacobin or Modern Bonapartist?</i> .....	85

### **International relations**

Ewelina Waśko-Owsiejczuk, <i>U.S. National Interests and Strategic Objectives Pursued in Iraq in the Early Twenty-First Century</i> .....	113
---	-----

### **Economy**

Agnieszka Orzelska-Stączek, <i>The Three Seas Initiative Investment Fund: Origins and Stages of Development</i> .....	133
---	-----

### **Society**

Krzysztof Jasiewicz, <i>Ultimate Things: Funeral Customs of the Soviet Party Elites</i> .....	151
---	-----

## Recent history

- Bartłomiej Krzysztan, *On the Polish Historiography of the Armenian Genocide: A Critical Perspective in Light of the International State of Research. Part I* ..... 175
- Sławomir Poleszak, *People and Methods: Smashing the Independence Underground in Lubartów (July 1944 – April 1947)* ..... 195
- Roman Drozd, *The History of the Museum of Lemko Culture in Zyndranowa and Its Role in Preserving and Promoting Lemko Culture* ..... 227

## Review articles, reviews, discussions

- Marcin Składanowski, *National Security of Russia in Alexander Dugin's Neo-Eurasianism against the Background of the Contemporary Russian Political and Academic Debate (Amadeusz Szmigiel)* ..... 253

## Notes about books

- Hiroaki Kuromiya, *Stalin, Japan, and the Struggle for Supremacy over China, 1894–1945 (Wojciech Materski)* ..... 261
- Collected writings of Włodzimierz Bączkowski,  
ed. Wojciech Konończuk, Vol. I: *Russia Yesterday and Today. Historical and Political Study*; Vol. II: *Front to history. Promethean Writings*; Vol. III: *The Essence of Russian Strength and Weakness. Writings about Russia (Wojciech Materski)* ..... 264

## СОДЕРЖАНИЕ

От редактора .....	9
--------------------	---

### **Политические институты**

Агнешка Ветуляни-Ценгель, Кшиштоф Ясецкий, <i>Деинституционализация в сфере социальной помощи. Условия, предпосылки и оценка политики в Европейском Союзе</i> .....	11
Миколай Ракуса-Суцевский, <i>Деинституционализация как социальное движение</i> .....	35

### **Политическая мысль**

Дорота Сепчиньская, <i>Молодой Абрамовский о методе агитации. Реконструкция и интерпретация</i> .....	63
Дамиан Винчевский, <i>Александр Кожев – философский якобинец или модерный бонапартист?</i> .....	85

### **Международные отношения**

Эвелина Васько-Овсейчук, <i>Национальные интересы и стратегические цели США, преследуемые в Ираке в начале XXI века</i> .....	113
---	-----

### **Экономика**

Агнешка Ожельска-Стончек, <i>Инвестиционный фонд Инициативы трех морей: генезис и этапы развития</i> .....	133
--	-----

### **Общество**

Кшиштоф Ясевич, <i>Перед лицом последнего предела. Похоронные обычаи советских партийных элит</i> .....	151
---	-----

## Новейшая история

Бартоломей Кжиштан, *О польской историографии геноцида армян. Критическая перспектива в свете международного состояния исследований. Часть I* ..... 175

Славомир Полешак, *Люди и методы. Уничтожение национально-освободительного подполья в Любартовском повете (июль 1944 – апрель 1947)* ..... 195

Роман Дрозд, *История Музея лемковской культуры в Зындрановой и его роль в сохранении и популяризации лемковской культуры* ..... 227

## Обзорные статьи, рецензии, обсуждения

Марцин Складановский, *Национальная безопасность России в неоевразийстве Александра Дугина на фоне современной российской политической и академической дискуссии (Амадеуш Шмигель)* ..... 253

## Сообщения о книгах

Хироаки Куромия, *Сталин, Япония и борьба за господство над Китаем, 1894–1945 (Войцех Матерский)* ..... 261

*Полное собрание трудов Владзимежа Бончковского, ред. Войцех Кононьчук, т. I: Россия вчера и сегодня. Историческо-политическое исследование; т. II: Лицом к истории. Прометейские труды; т. III: Суть российской силы и слабости. Труды о России (Войцех Матерский)* ..... 264